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Protokół Nr XXX/2021 

Rady Powiatu Sejneńskiego 

z dnia 10 września 2021 r. 

 

Obrady XXX Sesji Rady Powiatu Sejneńskiego rozpoczęły się o godz. 1230,  

a zakończyły się o godz. 1400. Odbyły się w sali widowiskowej Ośrodka Kultury w Sejnach, ul. 1 Maja 

17.  

 

Ad. 1. Otwarcie obrad.  

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Sejneńskiego –  

Pan Ryszard Grzybowski. Przewodniczący Rady powitał przybyłych na XXX Sesję Rady Radnych 

Powiatu oraz Gości.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność obrad XXX Sesji Rady Powiatu Sejneńskiego, 

na 15 – osobowy skład Rady obecnych 13 Radnych.  

Nieobecni: Pan Waldemar Krakowski – Przewodniczący Komisji   

     Pan Janusz Moroz – Radny.  

- lista obecności Radnych (zał. nr  1), 

- lista obecności Gości (zał. nr  2). 

 

 Pan Ryszard Grzybowski  - Przewodniczący Rady Powiatu poinformował zebranych, że Sesja 

jest nagrywana, poinformował również, że nagranie zostanie umieszczone w BIP oraz na stronie 

internetowej Powiatu Sejneńskiego. Ze względu na konieczność umieszczania napisów na nagraniach 

z Sesji Pan Przewodniczący wskazał na konieczność wypowiadania się wyłącznie do mikrofonu.    

 

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński przedstawił wniosek o wprowadzenie do porządku 

obrad Projektu uchwały w sprawie zgłoszenia przedstawiciela do Powiatowej Rady Rynku Pracy w 

Sejnach na kadencję 2021-2025.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały zgłoszonego przez Starostę Sejneńskiego.  

 W głosowaniu udział brało 13 Radnych: 13 głosów „za”, głosów przeciw i wstrzymujących się 

nie było.  

 Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady przedstawił nowy porządek obrad:  

 

1. Otwarcie obrad.  

2. Wystąpienie zaproszonych Gości.  

3. Przyjęcie Protokołu Nr XXIX/2021 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 30 lipca 2021r.  

4. Informacja Starosty Sejneńskiego z działalności międzysesyjnej Zarządu Powiatu.  



2 
 

5. Interpelacje i zapytania radnych.   

6. Podjęcie  uchwały w sprawie  zwolnienia z obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin 

zajęć dydaktycznych.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie i przechowywanie statków 

lub innych obiektów pływających na obszarze Powiatu Sejneńskiego na rok 2022. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sejneńskiego na 2021 rok.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia przedstawiciela do Powiatowej Rady Rynku Pracy w 

Sejnach na kadencję 2021-2025.   

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.  

11. Wolne wnioski i oświadczenia.  

12. Zamknięcie obrad.  

 

  Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

nowego porządku obrad.  

 W głosowaniu udział brało 13 Radnych: 13 głosów „za”, głosów przeciw i wstrzymujących się 

nie było.  

 Nowy porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Zestawienie głosowań – zał. nr 3. 

 

Ad. 2. Wystąpienia zaproszonych Gości.  

Pan Maciej Plesiewicz - Starosta Sejneński wręczył pamiątkowe dyplomy potwierdzające fakt 

przyznania Stypendium Starosty za bardzo wysokie wyniki w nauce w roku szkolnym 2020/2021. 

Stypendia Starosty Sejneńskiego otrzymali uczniowie ze szkół: 

Liceum Ogólnokształcące im. Szymona Konarskiego w Sejnach: 

- Emilia Miszkiel – uczennica klasy III, 

- Milena Madejska – uczennica klasy III. 

Liceum Ogólnokształcące z Litewskim Językiem Nauczania im. 11 Marca w Puńsku: 

- Irena Bernecka – uczennica klasy III, 

- Michał Zieliński – uczeń klasy III. 

Technikum w Sejnach: 

- Karol Gryniewicz – uczeń klasy II, 

- Krystian Bombola – uczeń klasy III. 

Stypendium w wysokości 300 zł miesięcznie będzie wypłacane przez okres 10 miesięcy. 
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 Pan Dariusz Kalinowski – Zastępca Komendanta Placówki SG w Sejnach – poruszył temat 

procesu migracyjnego. Rozporządzeniem z dnia 2 września br. Prezydent RP na terenie części 

województwa podlaskiego i lubelskiego wprowadził stan wyjątkowy. W Powiecie Sejneńskim dotyczy 

to dwóch miejscowości: Muły i Dworczysko w Gminie Giby. Stan wyjątkowy wiąże się z  pewnymi 

ograniczeniami, jednak nie są one wymierzone w mieszkańców, natomiast mają na celu 

przeciwdziałanie zjawisku tzw. presji migracyjnej. Jednym z zakazów jest zakaz przebywania w 

miejscu objętym stanem wyjątkowym. W celu otrzymania zgody na możliwość przebywania na 

terenie objętym stanem wyjątkowym należy zwrócić się o wyrażenie zgody do Komendanta Placówki 

Straży Granicznej w Płaskiej. Pan Kalinowski poprosił o współpracę mieszkańców przygranicza, bo 

dzięki współpracy są już efekty – zatrzymano obywateli Iraku, którzy już trafili do miejsca, z którego 

na nas trafili. Pan Kalinowski zostawił wizytówki z numerami telefonu, na które można przekazywać 

informacje. 

Ad. 3. Przyjęcie Protokołu Nr XXIX/2020 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 30 lipca 2021 r.  

 

  Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poinformował, że w określonym przez Statut 

Powiatu Sejneńskiego uwagi do protokołu nie wpłynęły.  

  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Protokół Nr XXIX/2021 z 

dnia 30 lipca 2021 r.  

 

 W głosowaniu nad Protokołem Nr XXIX/2021 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 30 lipca 2021 

r. udział brało 13 Radnych: 12 głosów „za”, 1 głos przeciw, głosów wstrzymujących się nie było.   

 

 Protokół Nr XXIX/2021 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 30 lipca 2021 r. został przyjęty 

większością głosów.   

 

Uwagi do protokołu, który wpłynęły z uchybieniem terminu – zał. nr 4.  

 

Ad. 4. Informacja Starosty Sejneńskiego z działalności międzysesyjnej Zarządu Powiatu.  

Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński przedstawił sprawozdanie z działalności 

międzysesyjnej Zarządu Powiatu za okres od dnia 30 lipca 2021 r.  do dnia 10 września 2021 r.  

Oprócz bieżącej pracy w Urzędzie: 

 

W wymienionym okresie odbyły się trzy posiedzenia Zarządu (19.08.2021 r., 01.09.2021 r. 

10.09.2021 r. ) 

Informacja z działalności międzysesyjnej: 

 

Oprócz bieżącej pracy w Urzędzie: 

02.08.2021 r.  

- spotkanie dotyczące tworzenia Strategii Rozwoju Powiatu Sejneńskiego (Pan Starosta, Pan 

Wicestarosta) 



4 
 

- spotkanie z mieszkańcami wsi Bubele w sprawie schroniska dla zwierząt (Pan Wicestarosta, Pan 

Stanisław Kwaterski)  

05.08.2021 r.  

- posiedzenie Grupy Sterującej „Ares” Suwałki (Pan Starosta) 

06.08.2021 r.  

- spotkanie dotyczące tworzenia Strategii Rozwoju Powiatu Sejneńskiego (Pan Starosta) 

10.08.2021 r.  

- posiedzenie Podlaskiego Zespołu Parlamentarnego (Pan Wicestarosta) 

11.08.2021 r.  

- spotkanie samorządowców Powiatu Sejneńskiego z Panią Marią Andrejczyk srebrną medalistką 

Igrzysk Olimpijskich w Tokio 

12.08.2021 r.  

- udział  w konferencji pn. „Możliwości rozwoju Powiatu Sejneńskiego” zorganizowanej z inicjatywy 

Krzysztofa Jurgiela, Posła do Parlamentu Europejskiego, Posła Kazimierza Gwiazdowskiego, Pani 

Radnej Anny Siebert i Pana Marszałka Województwa Podlaskiego Pana Artura Kosickiego – Sejny (Pan 

Starosta, Pan Wicestarosta, Pani Lucyna Fidrych, Pan Stanisław Kwaterski) 

17.08.2021 r.  

- spotkanie Zespołu ds. opracowania Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie 

Sejneńskim na lata 2021-2030  (Pan Wicestarosta) 

19.08.2021 r.  

- posiedzenie Zarządu Powiatu Sejneńskiego  

20.08.2021 r. 

- spotkanie z Panem Edmundem Borawskim – Prezesem Zarządu SM Mlekpol w Grajewie (Pan 

Wicestarosta, Pan Stanisław Kwaterski) 

22.08.2021 r.  

- udział w obchodach 102. Rocznicy Powstania Sejneńskiego (Pan Starosta, Pani Lucyna Fidrych) 

23.08.2021 r.  

- udział w odsłonięciu wystawy „Wiele dróg jeden cel ku niepodległej” (Pan Starosta) 

- udział w odsłonięciu tablicy upamiętniającej Tadeusza Katelbacha (Pan Starosta) 

26.08.2021 r.  

- udział w posiedzeniu Zarządu Regionalnego Stowarzyszenia na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w 

Sejnach (Pan Starosta) 

30.08.2021 r.  
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- spotkanie z Panem Krzysztofem Ostrowskim – Dyrektorem ZPM w Suwałkach (Pan Starosta, Pan 

Stanisław Kwaterski) 

- udział w otwarciu Ośrodka Środowiskowej Opieki Psychiatrycznej  i Psychoterapeutycznej dla dzieci i 

młodzieży w Sejnach (Pan Starosta) 

- udział w Sesji Rady Miasta Sejny (Pan Starosta) 

01.09.2021 r.  

- spotkanie Wójtów, Burmistrza i Starosty Powiatu Sejneńskiego z Panem Karolem Sikorskim – 

trenerem Pani Marii Andrejczyk  

- posiedzenie Zarządu Powiatu Sejneńskiego  

02.09.2021 r.  

 - spotkanie z Panem Bohdanem Paszkowskim Wojewodą Podlaskim – Białystok w sprawie 

wprowadzenia stanu wyjątkowego na terenie województwa podlaskiego (Pan Starosta) 

06.09.2021 r.  

- spotkanie z Panem Sławomirem Modzelewskim – Komendantem SG w Sejnach (Pan Starosta) 

10.09.2021 r.   

- posiedzenie Zarządu Powiatu Sejneńskiego   

-Wspólne Posiedzenie Komisji Stałych 

-XXX Sesja Rady Powiatu Sejneńskiego  

 Uwag i zapytań do sprawozdania nie wniesiono.  

Ad. 5. Interpelacje i zapytania radnych.  

 Pani Lucyna Fidrych – Członek Zarządu złożyła interpelację dotyczącą zajęcia stanowiska przez 

Pana Starostę w sprawie oświadczenia wydanego przez Pana Waldemara Kwaterskiego – Dyrektora 

SP ZOZ w Sejnach oskarżającego ją jako Członka Zarządu Powiatu Sejneńskiego /zał. nr 5/. Oskarżenie 

dotyczyło medialnej wypowiedzi Pani Radnej związanej z wizytą polityka Donalda Tuska i osób 

towarzyszących w Szpitalu w okresie zakazu odwiedzin. Pani Lucyna Fidrych w swojej wypowiedzi 

wskazała na stosowanie podwójnych standardów w tym zakresie, gdyż Pani Radnej uniemożliwiono 

pożegnanie z najbliższą osobą. Polityczny aspekt wizyty jest jednoznaczny, a państwowy szpital nie 

powinien być miejscem takich spotkań. Na stronie szpitala zostało zamieszczone stronnicze 

oświadczenie, co jest dowodem na wykorzystanie placówki leczniczej do innych celów, które nie są 

związane z leczeniem i ratowaniem życia. Pani Lucyna Fidrych – Radna dodaje, że organem 

prowadzącym szpital jest Starostwo Powiatowe w Sejnach i stosowanie tego typu praktyk bez 

uzgodnienia z Zarządem Powiatu jest niesubordynacją i nadużyciem stanowiska służbowego.  

 Pani Anna Siebert – Radna złożyła interpelację w sprawie nadużycia funkcji Przewodniczącego 

Rady Powiatu Pana Ryszarda Grzybowskiego przez zaniechanie przekazania Radnym pisma z dnia 

01.07.2021 r. skierowanego do Starosty i Radnych Powiatu /zał. nr 6/. Pismo dotyczyło pobytu 

pacjenta na OIT w Sejnach i wydanej opinii przez Rzecznika Praw Pacjenta. Kolejna interpelacja 
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dotyczy wypowiedzi Pana Ryszarda Grzybowskiego – Przewodniczącego Rady w mediach 

społecznościowych komentującej wizytę Pana Donalda Tuska w Szpitalu w Sejnach. Oskarża osoby, 

cyt. „które w imię im wiadomych celów by chciały aby ten cały dorobek zniweczyć”. Sugestie tego 

typu powodują rozdźwięk w koalicji z Prawem i Sprawiedliwością. Dotychczasowe osiągnięcia 

inwestycyjne świadczą o dobrej współpracy i zaangażowaniu radnych PiS dla rozwoju i polepszenia 

warunków życia mieszkańców Powiatu w wielu sferach życia społecznego, w tym także wspierania 

szpitala. Pani Radna z niepokojem stwierdza, że Pan Przewodniczący uzurpuje sobie prawo 

wyłączności podejmowania decyzji w sprawach związanych z funkcjonowaniem biura Rady Powiatu i 

ogranicza dostęp Radnych do informacji, czym nadużył zaufanie Radnych.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady wyjaśnił, że jeden z tych punktów 

zaplanowany jest do realizacji w dniu dzisiejszym.   

Ad. 6. Podjęcie  uchwały w sprawie  zwolnienia z obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych.  

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poprosił o uwagi do projektu uchwały 

omówionej na posiedzeniu Komisji.  

Pan Piotr Alszko – Radny: „Szanowni  Radni, drodzy Państwo, ja tylko mam pytanie do Pana 

Przewodniczącego Rady Powiatu, dlaczego nie zwołał Sesji w dniu, znaczy w dniu, w sierpniu kiedy 

jeszcze nie było rozpoczęcia roku szkolnego, ponieważ   pismo proszące od Pana Dyrektora wpłynęło 

23 sierpnia, więc jaka jest możliwość ułożenia planu, czy w ogóle zaplanowania zajęć w szkole, jeżeli 

nie wie Dyrektor czy będzie te 8 godzin uczył, czy nie.  Pytanie do Przewodniczącego - dlaczego nie 

była Sesja zwołana jeszcze w sierpniu?  Dziękuję”. 

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady wyjaśnił, że już wcześniej zapowiadano, że w 

miesiącu sierpniu nie będzie zwoływana Sesja Rady Powiatu. Pismo od Pana Dyrektora wpłynęło do 

Sekretariatu Starostwa Powiatowego w Sejnach i takie sprawy rozpatrywane są na najbliższej Sesji. 

Nic się nie stało, że uchwała ta będzie podjęta na dzisiejszej Sesji.  

Uwag nie wniesiono.    

W głosowaniu nad projektem uchwały udział brało 13 Radnych: 

 

za przyjęciem uchwały                 - 13 głosów, 

przeciw                   -  0 głosów, 

wstrzymało się od głosu                                 - 0  głosów. 

 

 W wyniku głosowania podjęto Uchwałę Nr XXX/162/2021 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 10 

września 2021 r. w sprawie  zwolnienia z obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych /zał. nr 7/. 
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Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie i przechowywanie 

statków lub innych obiektów pływających na obszarze Powiatu Sejneńskiego na rok 2022. 

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poprosił o uwagi do projektu uchwały 

omówionej na posiedzeniu Komisji.  

Uwag nie wniesiono.    

W głosowaniu nad projektem uchwały udział brało 13 Radnych: 

za przyjęciem uchwały                 - 13 głosów, 

przeciw                   -  0 głosów, 

wstrzymało się od głosu                                 - 0  głosów. 

 

 W wyniku głosowania podjęto Uchwałę Nr XXX/163/2021 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 10 

września 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie i przechowywanie statków lub 

innych obiektów pływających na obszarze Powiatu Sejneńskiego na rok 2022 /zał. nr 8/. 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sejneńskiego na 2021 rok.  

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poprosił o uwagi do projektu uchwały 

omówionej na posiedzeniu Komisji.  

Pan Piotr Alszko – Radny: „Panie i Panowie  Radni, mam pytanie takie, ponieważ nie ma tego tu 

w objaśnieniach, chciałbym się dowiedzieć skąd ta kwota, dotyczy załącznika nr 3 - jest tam w 

załączniku nr 3, jest to załącznik pod tytułem wykaz wydatków na zadanie inwestycyjne w roku 2021 i 

jest punkt 12, wiersz 12, który jest opracowanie dokumentacji do inwestycji pod tytułem 

"przebudowa przejść dla pieszych w obszarze Placu Świętej Agaty w Sejnach. Kwota 123 000 zł i jest 

taki sam punkt 12, dokładnie ten sam tytuł i jest 9000, oczywiście te kwoty już teraz inne są i w 

objaśnieniach do tych zmian nic nie ma na ten temat kwoty 123000 zł. Skąd więc,  czemu w tabelce 

jest a w objaśnieniach nie ma? Dziękuję”.  

Pani Dorota Bykowska – Skarbnik Powiaty wyjaśniła, że ta inwestycja na kwotę 123 000 zł została 

przyjęta przez Radnych na XXIX Sesji Rady Powiatu. W materiałach wkradł się błąd, jednak na 

dzisiejszym posiedzeniu Zarządu zostało to poprawione i Radnym na posiedzeniu Komisji zostały 

przedstawione dane prawidłowe.  

Pan Piotr Alszko – Radny – wypowiedź poza mikrofonem  

Pani Dorota Bykowska – Skarbnik Powiatu dodała, że w dniu 1 września br. odbyło się 

posiedzenie Zarządu po którym wysłano Radnym materiały, natomiast w dniu dzisiejszym, Zarząd 

Powiatu materiały uzupełnił.  

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady przypomniał, że na posiedzeniu Komisji Pan 

Starosta wyjaśniał, że sytuacja była dynamiczna i należało dokonywać kolejnych kroków również 

projektowych i stąd zmiany.  
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Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński wyjaśnił, że kwota 123 000 zł została przyjęta na 

lipcowej Sesji Rady Powiatu i dotyczy przygotowania dokumentacji technicznej drogi Sejny – Bubele - 

Krasnowo aż do Pełel.  

Wypowiedzi Pana Piotra Alszko – Radnego i Pani Doroty Bykowskiej – Skarbnika Powiatu poza 

mikrofonem.  

W głosowaniu nad projektem uchwały udział brało 13 Radnych: 

 

za przyjęciem uchwały                 - 13 głosów, 

przeciw                   -  0 głosów, 

wstrzymało się od głosu                                 - 0  głosów. 

 

 W wyniku głosowania podjęto Uchwałę Nr XXX/164/2021 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 

10 września 2021 r. w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sejneńskiego na 2021 rok /zał. nr 9/. 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia przedstawiciela do Powiatowej Rady Rynku Pracy w 

Sejnach na kadencję 2021-2025.   

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady przypomniał, że projekt uchwały został 

omówiony na posiedzeniu Komisji. Do Powiatowej Rady Rynku Pracy w Sejnach na kadencję 2021-

2025 zaproponowano kandydaturę Pani Jolanty Malinowskiej – Wiaktor.  

Pani Jolanta Malinowska – Wiaktor wyraziła zgodę na pracę w Powiatowej Radzie Rynku Pracy w 

Sejnach na kadencję 2021-2025.  

Uwag nie wniesiono.    

W głosowaniu nad projektem uchwały udział brało 13 Radnych: 

 

za przyjęciem uchwały                 - 13 głosów, 

przeciw                   -  0 głosów, 

wstrzymało się od głosu                                 - 0  głosów. 
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 W wyniku głosowania podjęto Uchwałę Nr XXX/164/2021 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 

10 września 2021 r. w sprawie zgłoszenia przedstawiciela do Powiatowej Rady Rynku Pracy w Sejnach 

na kadencję 2021-2025/zał. nr 10/. 

Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady odczytał odpowiedź Pana Starosty na zapytanie 

Pana Piotra Alszko – Radnego złożone w dniu 30 lipca 2021 r. /zał. nr 11/. 

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady przekazał Panu Radnemu Piotrowi Alszko opinię 

prawną o którą wnioskował na poprzedniej Sesji Rady Powiatu /zał. nr 12/. 

Ad. 11. Wolne wnioski i oświadczenia.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady przedstawił pismo Ministerstwa Kultury, 

Dziedzictwa Narodowego i Sportu Departament Ochrony Zabytków informujące o przyznanej dotacji  

Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Nawiedzenia Najświętszej Marii Panny w Sejnach przeznaczonej na 

pokrycie kosztów zadania konserwacja ołtarza głównego – część nad górnym gzymsem w wysokości 

42 000 zł . Całkowity koszt realizacji tego zadania wyniesie 59 522,16 zł.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady powiedział, że z racji tej, że Pan Starosta, ze 

względu na ważne spotkanie służbowe, wcześnie musiał opuścić obrady XXIX Sesji Rady Powiatu, nie 

została przedstawiona korespondencja dotycząca pacjenta Szpitala SP ZOZ w Sejnach. Pan 

Przewodniczący poinformował, że wpłynął wniosek syna pacjenta o powołanie komisji do spraw 

zbadania naruszenia praw pacjenta w SP ZOZ w Sejnach. Wnioskodawca powołuje się na art. 121 ust. 

2 ustawy o działalności leczniczej z dnia 15 kwietnia 2011 roku – podmiot tworzący sprawuje nadzór 

nad zgodnością działań podmiotu leczniczego niebędącego przedsiębiorcą z przepisami prawa, 

statutem, regulaminem organizacyjnym oraz pod względem celowości, gospodarności i rzetelności. 

Pacjent poddany był leczeniu w Klinice Kardiochirurgii Uniwersyteckiego Szpitala Klinicznego w 

Białymstoku, następnie leczono u niego powikłania pooperacyjne. 1 lipca 2020 roku pacjent został w 

stanie ciężkim przewieziony do SP ZOZ w Sejnach. Rodzina pacjenta wystąpiła o przekazanie 

dokumentacji medycznej. Dokumentacji takiej nie wydaje się rodzinie, a jedynie osobom 

upoważnionym, gdzie najpierw upoważniona była córka a później córka upoważniła swego brata.  W 

tej sprawie postępowanie prowadził Rzecznik Praw Pacjenta. Wyjaśnienia w tej sprawie złożył 

również Pan Waldemar Kwaterski – Dyrektor SP ZOZ w Sejnach, a następnie zasięgnięto opinii radcy 

prawnego. W związku z przeprowadzonym postępowaniem w dniu 16 sierpnia br. Przewodniczący 

Rady udzielił odpowiedzi informującej, że Rada Powiatu Sejneńskiego nie może powołać komisji do 

zbadania naruszenia praw pacjenta przez SP ZOZ w Sejnach. Zgodnie z ustawą o działalności 

leczniczej podmiot tworzący sprawuje nadzór nad zgodnością działań podmiotu leczniczego 

niebędącego  przedsiębiorcą z przepisami prawa, statutem i regulaminem. Przepis ten nie upoważnia 

do powołania wnioskowanej w piśmie komisji. Podmioty udzielające świadczeń medycznych nie mają 

prawa ujawniać jakichkolwiek informacji dotyczącej pacjenta, nawet podmiotowi tworzącemu zakład 

leczniczy, dlatego też nie ma podstaw prawnych do powołania komisji.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady przedstawił też odpowiedź Pana Starosty na 

złożony wniosek. Pan Starosta w swoim piśmie informuje, że Starosta Sejneński nie może powołać 

komisji do zbadania naruszenia praw pacjenta przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej 

w Sejnach.  Zgodnie bowiem z ustawą o działalności leczniczej podmiot tworzący sprawuje nadzór 

nad zgodnością działań podmiotu leczniczego niebędącego przedsiębiorcą z przepisami prawa, 
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statutem i regulaminem. Powyższy przepis nie upoważnia do powołania wnioskowanej w piśmie 

komisji. Wniosek o zbadanie naruszenia praw pacjenta przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki 

Zdrowotnej w Sejnach można złożyć do Wojewódzkiej Komisji do Spraw Orzekania o Zdarzeniach 

Medycznych w Białymstoku.  

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński poinformował, że rozmawiał z Panem Mariuszem 

Krzysztofem Nahajewskim – Dyrektorem Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Białymstoku w 

kwestii możliwości tymczasowych rozwiązań jeśli chodzi o poprawę organizacji ruchu na 

skrzyżowaniu dróg wojewódzkich i drogi powiatowej przy Starostwie Powiatowym w Sejnach. W tej 

sprawie zostało wystosowane pismo do Pana Dyrektora, zostanie też wystosowane pismo do Komisji 

przy Wydziale Infrastruktury Urzędu Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego w Białymstoku.  

 Pani Anna Siebert – Radna - pismo dot. pacjenta w SP ZOZ w Sejnach kierowane było do Starosty i 

Rady Powiatu; zostały udzielone odpowiedzi do których można się przychylić, bądź nie, ale Radni nie 

zostali zapoznani z treścią pisma. Pani Radna poprosiła o odczytanie pisma.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady wyjaśnił, że pismo zostało skierowane do 

Starostwa i Rady Powiatu. W pierwszej kolejności zasięgnięto opinii radcy prawnego, który 

jednoznacznie wskazał adresata pisma i dlatego też taka odpowiedź została przekazana 

wnioskodawcy. Wiele wpływa wniosków, które nie są kompetencją Rady, to pismo również nie jest 

kompetencją Rady Powiatu.  

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński wyjaśnił, że sprawa ta została przedstawiona na 

posiedzeniu Zarządu. Wnioskodawcy została udzielona odpowiedź, że powołanie komisji do spraw 

zbadania naruszenia praw pacjenta nie należy do kompetencji Starosty Sejneńskiego, ponadto 

Starostwo nie ma pracowników, którzy posiadają kompetencje do zbadania poruszanych w piśmie 

kwestii. Z takim problemem należy zwrócić się do Rzecznika Praw Pacjenta, a w przypadku nadużyć 

czy zaniechań należy zwrócić się do organów ścigania.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady odczytał sentencję opinii prawnej radcy 

prawnego: „powyższy przepis nie obliguje do powołania wnioskowanej w piśmie z z 1 lipca 2021 roku 

komisji. Ponadto jak wskazano wyżej przedstawiona kwestia była przedmiotem postępowania 

prowadzonego przez Rzecznika Praw Pacjenta. W tej sytuacji zasadne jest udzielenie informacji, iż 

wniosek nie może zostać uwzględniony”.  

 Pani Anna Siebert – Radna wyjaśniła, że nie jest zrozumiana: pytanie brzmi, dlaczego Pan 

Przewodniczący nie przedstawił Radnym tego pisma, skoro one było zaadresowane do Radnych? 

Radni mają kompetencję, aby posiadać wiedzę. Pani Radna nie wchodzi w kompetencje 

merytoryczne, tylko chce wiedzieć dlaczego Radni nie zostali z pismem zapoznani.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady wyjaśnił, że przedstawi jeśli radca prawny pozwoli 

w kontekście RODO, te informacje dotyczą określonych osób i są to informacje drastyczne. Na chwile 

obecną Pan Przewodniczący  nie wie czy  może w tej chwili przedstawić tą informację, jeżeli prawnicy 

przedstawili informację, że Rada Powiatu nie jest stroną.  

 Pan Waldemar Kwaterski – Dyrektor SP ZOZ w Sejnach powiedział, że żyjemy w państwie prawa i 

obowiązują nas przepisy, chociaż odczucia pacjentów, czy ich rodzin mogą być zgoła inne. Pacjent, z 

którym nie było kontaktu trafił na Oddział Intensywnej Terapii w  Sejnach ze Szpitala Klinicznego w 

Białymstoku. Osobą wskazaną do kontaktu była córka pacjenta; informacja ta udzielona była w 

szpitalu w Białymstoku. W momencie złożenia wniosku o wydanie dokumentacji, takie kroki zostały 
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poczynione, aby informacje zebrać i udostępnić. W międzyczasie Szpital otrzymał od córki 

upoważnienie do jej brata, żeby taka dokumentacja została odebrana. I tutaj nastąpił problem 

prawny, bo Szpital nie może bez oświadczenia udzielić takiej informacji. Postępowanie to prowadziła 

Pani mecenas. Sprawa trafiła do Rzecznika Praw Pacjenta. Udzielenie informacji osobie 

nieupoważnionej wiąże się z jeszcze większymi konsekwencjami dla zakładu pracy, stąd ostrożność 

była daleko  posunięta. Każdy pacjent i każda rodzina ma prawa zgłaszać swoje uwagi i 

niezadowolenie do wszystkich instytucji jakie istnieją w Polsce i rodzina z tego prawa skorzystała. Pan 

Dyrektor dodał, że rocznie w Szpitalu  w Sejnach leczonych jest ponad 5000. Łącznie w POZ, izbie 

przyjęć i poradniach specjalistycznych udzielanych jest 48 tysięcy hospitalizacji i porad. I na tą liczbę 

jest jedna skarga na nieudzielenie dokumentacji medycznej o czasie. Sugestywna opinia rodziny 

pacjenta jest tematem obrad sesji powiatowej, gdzie jest wiele bardzo dużych problemów z jakimi 

Dyrektor Szpitala się mierzy – milionowe inwestycje, które prowadzi sam, bo nie ma departamentu 

inwestycji, brak kadry medycznej. Pan Dyrektor stara się realizować swoje zadania w sposób należyty, 

a w tej chwili jest rozliczany z jednej skargi, która procedowana jest w odpowiednich instytucjach. 

Jaki jest cel omawiania tego tematu na Sesji, to każdy powinien odpowiedzieć sobie sam.  

 Pan Waldemar Kwaterski – Dyrektor SP ZOZ w Sejnach odniósł się do wypowiedzi Pani Lucyny 

Fidrych – Radnej: Pan Dyrektor wydał oświadczenie i ono zawiera wszystko co ma w tej sprawie do 

powiedzenia. Sądził, że trauma po stracie bliskiej osoby miała tu duże znaczenie, jednak temat 

kolejny raz powrócił z inicjatywy Pani Radnej Fidrych, więc to pokazuje, że nie do końca o traumę 

chodziło. Pani Fidrych domaga się wyciągnięcia konsekwencji w stosunku do Dyrektora Szpitala, jak 

też zapowiadała podjęcie ewentualnych kroków prawnych podając się jako koalicjant w Radzie 

Powiatu. Pan Dyrektor oczekuje tych kroków prawnych, gdzie ujawni pewne fakty, które były 

skrywane. Opinia publiczna wówczas jednoznacznie osądzi kto mówi prawdę, w tym trudnym dla 

Pani Radnej temacie. To była wypowiedź Pana Kwaterskiego jako Dyrektora SP ZOZ w Sejnach, w 

dalszej części Pan Waldemar Kwaterski zapowiedział wypowiedź jako Radny Wojewódzki.  

 Strata bliskiej osoby jest wielkim przeżyciem i budzi też to współczucie w społeczeństwie, 

generalnie ta osoba ma jakby pewną przewagę w dochodzeniu swoich racji. Jednak żadne przeżycie, 

czy trauma nie zwalnia z odpowiedzi za słowa i czyny. Histeria, która została wylana na cały kraj w 

ogólnopolskich mediach po wizycie byłego Premiera Donalda Tuska w Szpitalu w Sejnach. Wizyta 

odbyła się na prośbę Pana Tuska. W związku z pandemią media zostały poinformowane, że wizyta 

odbywać się będzie w holu Szpitala, pokazany będzie sprzęt medyczny, nie będzie zwiedzania 

oddziałów. Obecny Premier Pan Morawiecki odwiedzał szpitale w  Krakowie,  Bolesławcu, Wrocławiu 

– wchodził do szpitala, spotykał się z pacjentami. W tych przypadkach żadnej traumy nie było, 

najprawdopodobniej wszyscy byli zadowoleni, że ktoś tak ważny przyjeżdża i jest czym się pochwalić. 

Sejny są małą miejscowością, która posiada wieloprofilowy szpital z intensywną terapią, wykonuje 

ponad 5 tys. hospitalizacji, w tym ponad 1000 zabiegów na oddziale chirurgicznym, ponad  1000 

zabiegów na oddziale położniczo – ginekologicznym. Ta informacja popłynęła w świat i przyszło 

zapytanie , czy jest możliwość pokazania szpitala, spotkania się. Pan Waldemar Kwaterski zadaje 

pytanie, czy ktoś by odmówił byłemu Premierowi, obecnemu Premierowi, Marszałkowi, prezesowi? O 

wizycie poinformowani byli Pan Starosta i Pan Wicestarosta. Pan Wicestarosta nie uczestniczył w 

spotkaniu w Szpitalu, aby zminimalizować jakiekolwiek zagrożenie. Pan Donald Tusk wszedł na teren 

szpitala, gdzie tego dnia wchodziło mnóstwo osób, gdzie od wiosny tego roku obostrzenia zostały 

zniesione, gdzie nie ma zakazu wejścia. Nadal jest natomiast utrzymany zakaz odwiedzin; odwiedziny 

są możliwe za zgodą ordynatorów. Pan W. Kwaterski zwrócił się z publicznym pytaniem: co takiego 
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zrobił były Premier, co takiego zrobił Dyrektor Szpitala chcąc pokazać w pozytywnym sensie 

placówkę, gdzie wsparcie osób ważnych jest tak istotne dla placówki? Niektóre media też nie 

pokazały całego wywiadu, gdzie Pan Dyrektor poinformował, że każda osoba znacząca w naszym 

kraju, bez względu na opcję polityczną, będzie serdecznie witana w Szpitalu. Jednak kto teraz odważy 

się przyjechać do Szpitala, skoro będzie miał świadomość możliwości ponownej histerii na cały kraj, 

że wchodzi do szpitala wtedy, gdy ktoś nie mógł wejść do pacjenta. Ponadto było wiele manipulacji, 

ponieważ porównywanie obostrzeń z sierpnia ubiegłego roku do sierpnia bieżącego roku jest 

nadużyciem, gdzie w roku ubiegłym żołnierze pilnowali wejść do szpitala, mierzyli temperaturę, 

należało wypełnić ankietę – był zakaz wejścia do szpitala. Obecnie każdy może wejść do rejestracji, na 

badania; przejść tą ścieżka, którą przeszedł były premier. Pan Dyrektor zadaje pytanie jaki cel miała 

Pani Radna, że w mediach ogólnopolskich tak postąpiła w stosunku do własnej podległej placówki. 

Jeśli nie jest to czynności polityczna, to Pan Dyrektor się z tym nie zgadza. Pan Dyrektor odczytał 

słowa obecnego Ministra Zdrowia odnoszące się do wizyty Szpitala w Radomiu wraz z Panem 

Premierem Morawieckim: „Dziś z Panem Premierem Mateuszem Morawieckim mieliśmy okazję być 

w szpitalu w Radomiu, który jest bardzo dobrym przykładem tego jak bardzo w tych czasach, w tej 

sytuacji należy współpracować, kooperować, odrzucać spory, wszystkie niesnaski na rzecz pewnej 

współpracy i konstruktywnego wychodzenia z sytuacji” – czyli jedni mogą wchodzić do szpitali a inni 

nie? Pan Radny Wojewódzki zastanawia się ile jeszcze musi zrobić, dokonać, udokumentować swojej 

pracy, żeby wreszcie Pani Radna Siebert i Pani Radna Fidrych dały spokój, żeby przestały w sposób 

wręcz agresywny postępować w stosunku do jego osoby. Taka sytuacja ma miejsce od wielu lat i Pan 

Kwaterski oczekuje w tej sprawie stanowiska Rady Powiatu i Pana Starosty, bo powracanie przez  

Pani Radną Fidrych do traumatycznego przeżycia, po tak długim czasie powinno dać wszystkim do 

myślenia. Pan Waldemar Kwaterski dodał, że wypowiadał się jako Radny Wojewódzki, który ma 

prawo do oceny obecnej sytuacji w Radzie Powiatu jak i w powiecie na którym mu bardzo  zależy.  

 Z Sali obrad wyszedł Pan Józef Stankiewicz – Radny.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poinformował, że księżna Yorku odbyła wizytę na 

oddziale kardiochirurgii dziecięcej, rozmawiała też z pacjentami. Przykrym jest, że rozstrząsa się 

sytuację;  gdzie szereg powiatów ma kłopoty ze służbą zdrowia, gdzie brakuje środków finansowych 

na działanie.  Pan Przewodniczący również przeżył traumę w kwietniu, gdzie w szpitalu przebywała 

jego mama, która prosiła, aby ją odwiedzić. Wtedy obowiązywały inne zasady i nie wnosi żadnych żali 

i pretensji w tej sprawie. Następnie sam stał się covidowym pacjentem tego szpitala. Pan 

Przewodniczący uważa, że do tej pory Rada Powiatu dobrze pracowała i współpracowała i nadal 

należy współpracować.  W swojej wypowiedzi na portalu społecznościowym nie wskazał nazwisk.  W 

wypowiedziach publicznych hejtu było dużo. Należy opamiętać się i zakończyć to, zapomnieć o 

urazach i przejść do porządku dziennego. Radni zostali wybrani przez społeczność, aby jej służyć.  

 Pani Lucyna Fidrych – Radna zwróciła się do Pana Dyrektora SP ZOZ w Sejnach, aby nie oceniał jej 

jako Radnej, tylko wczuł się w prywatną osobę. Czas nie goi ran i pewnie się nigdy rany nie zabliźnią. 

Pani Fidrych dodała, że w mediach wypowiadała się jako osoba prywatna. Nie pomyślała w tamtej 

chwili, że jej osobą publiczną i może powinna ważyć słowa, ale powiedziała, to co czuła. Do 

niektórych pacjentów w Sejneńskim Szpitalu rodzina mogła wejść  i się pożegnać. W całej Polsce 

stosowana jest procedura, że w krytycznych przypadkach rodzina może wejść i tak też było w 

Sejnach, jednak Pani Radnej jak i jej dzieciom zostało to uniemożliwione. Pan Dyrektor wielokrotnie 

widział Panią Radną z córką pod Szpitalem, bo nie mogły wejść do pacjenta. Tą wypowiedź 

spowodowała trauma, a nie wizyta polityka. Dla wszystkich zależy, aby Szpital w Sejnach 
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funkcjonował i świadczył jak najlepszej jakości usługi, bo jesteśmy społeczeństwem starzejącym się. 

Trzeba, aby poczucie bezpieczeństwa, zdrowia było właściwe w tym Powiecie, żeby ludzie mieli 

poczucie, że zostaną właściwie zrozumiani i otoczeni życzliwością. Pani Radna poprosiła Pana 

Dyrektora o to by nie zarzucał, że została wykorzystana funkcja Radnej. To nie miało miejsca, bo 

gdyby to miało miejsce, to Pani Radna miałaby możliwość wejścia do osoby bliskiej. Pani Radna 

dodała, że nie chce już wracać do tamtych tematów, do tamtych dni, bo to jest ciągły ból.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady przypomniał, że Radni w wielu momentach są 

osobami publicznymi, nie prywatnymi. Pan Przewodniczący poinformował, że w dniu dzisiejszym 

musi zakończyć obrady Sesji, a dyskusję w tym temacie, jeśli będzie taka potrzeba przenieść na 

kolejną Sesję. Sala obrad została wynajęta do konkretnej godziny i na tej Sali będą odbywać się 

kolejne prace.  

 Pan Piotr Alszko – Radny: „Robi Pan przerwę w obradach?”  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady wyjaśnił, że nie będzie przerwy a zakończenie 

obrad.  

Ad. 12. Zamknięcie obrad.  

  Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady Sesji wypowiadając 

słowa „Zamykam obrady XXX Sesji Rady Powiatu Sejneńskiego”. 

 Zgodnie ze Statutem Powiatu Sejneńskiego Protokół zawiera streszczenia wystąpień oraz treść  

wypowiedzi. Przebieg Sesji zawarty jest na nagraniu  Sesji Rady Powiatu. Nagranie udostępnione jest 

na stronie internetowej Powiatu Sejneńskiego oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  

 

                      Sporządziła:                                Przewodniczył: 

              Katarzyna Mikłaszewicz               Ryszard Grzybowski  

 

 

 

 

 

 


